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ישיבת ועדת מפ"ק מס'  23/1 , משרדי קק"ל ירושלי ם 
  

 

  

יום רביעי, י"ח טבת תשפ"ג, 11/01/2023 
     

 

  

חברים: 
יו"ר הוועדה - כפיר סויסה - יו"ר הוועד ה 

יו"ר עמית - יצחק וקנין, גדי פרל (נכח בזום); דוד פרץ (נכח בזום); דניאל אבידור (נכח בזום); חיים מנחם; 
יעקב בכר (נכח בזום); ליאור טרגן (נכח בזום); מיכל סיבל-דראל; סיבוני עמיחי (נכח בזום); רונית בויטנ ר 

 

חסרים: 
סגן יו"ר דירקטוריון הוד בצר; מוטי יוג ב 

 
  

משתתפים: 
 

 

  

מנכ"ל:   אמנון בן עמי (נכח בזום) 
 

 
 

 

אביתר יצחק הלוי; אייל אוסטרינסקי; אייל ביבר; איילה אשרף; אילה כהן; אלי כהן; אלי ידיד;  
אליהו גפני; אלירן שמוא ל-חי; אמילי לוי-שוחט; בוריס חנחיס; בת אל בר; גדי מאירי; גדי פרל; גלעד  
אוסטרובסקי (נכח בזום); דורון בוחבוט; דורון ברגר; דורית חבני; טל גולן; יאיר שטרית ; ייטב פרץ;  

יניב מימון; יעל ותקין; יעקב בכר; ירון אוחיון; ישראל מלאכי; ליאורה כהן-נצר; מדלן כהן; נעה דותן  
מן; ענת גולד; רועי אלקבץ (נכח בזום); שמואל ליטוב 
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אישור פרוטוקול מס 22/3 מיום 28/09/2022   .1
 

  
 

החלטה מס' 23050101/1 
 

    

ועדת מפ"ק מאשרת את פרוטוקול ישיבת ועדת מפ"ק מיום  28.9.22. 
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ועדה משותפת למפ"ק ולחינוך   .2
  

עיקרי הדיון: 
 

  
  

 

כפיר סוויסה: מזכיר כי בישיבה הקודמת הוסמך הרכב לתת ועדה. אנו הסמכנו את יעקב בכר וחיים  
מנחם ואנוכי. בישיבה הקודמת זה לא נוסח כהצעת  מחליטים ולכן לא היה אפשר להצביע על זה ולכן  

נצביע על זה עכשיו .  
מיכל סיבל דראל: מבקשת לקבל הסבר על מה בדיוק ההצבעה, מהם גבולות הגזרה שלה.  

כפיר סוויסה:  מציין כי כל החלטה שמתקבלת בתת הוועדה הזו צריכה להגיע לאישור ועדת מפ"ק.    
רונית בויטנר: שואלת אם מדובר בהחלטה או המלצה של תת הוועדה ?  

כפיר סוויסה: מסביר כי בתב"ר של 2022 אישרנו תקציב של כ- 10 מלש"ח למפ"ק חינוך. הוועדה  
שמשותפת למפ"ק וחינוך צריכה לתכלל פרויקטים שיש בהם גם את האספקט החינוכי וגם את  

האספקט של הבינוי. לדוגמא שצריך לעשות בינוי או שיפוץ במוסדות ציבור שתומכים באירוע של כל  
מה שנקרא נוער בסיכון, אין להם סמכות ולכן קם הרעיון של להקים את ועדת מפ"ק חינוך. תת ועדה  

תכלול הרכב שידון בנושאים וכל החלטה תגיע לפה לוועדת מפ"ק וכמובן שיהיה על זה דיון נרחב ויהיה  
אפשר לשנות את ההחלטה, להתנגד להחלטה, אפשר להחזיר את זה לתת הוועדה לדיון מחודש,  

מחטיבת החינוך מינו את הוד בצר, את שמואל ליטוב.  
מיכל סיבל דראל: מציינת כי הזרמים לא מיוצגים, מציעה להחליף אחד מחברי הוועדה מהליכוד  

בחברת ועדת מפ"ק וועדת חינוך, רונית בויטנר, מכיוון שהיא חברה בשתי הוועדות.  
כפיר סוויסה: ההרכב שם נקבע באיזון ששומר על שני אגפי הדירקטוריון.    

אלירן שמואל חי: מציע במקום להחליף לצרף .  
כפיר סוויסה: מסביר כי אין צורך נעשה באיזון מיוחד. יש שם את הוד בצר ושמואל ליטוב, בצד שלנו  

יש את כפיר סוויסה ויעקב בכר, צירפנו את חיים מנחם ובתמורה אנחנו צריכים לצרף מישהו מהצד  
השני. או שאנחנו הולכים על המהלך הזה או שאין בעיה, אני יכול לבקש מחיים מנחם שירד ואז זה  

יהיה כפיר סוויסה ויעקב בכר והם לא יצטרכו לצרף אף אחד והאיזון נשמר. סך הכל זה תקציב של 10  
מלש"ח.   

אלירן שמואל חי:  שואל האם ההצעה מקובלת?    
רונית בויטנר: טוענת כי הנושא לא מקובל, אבל כל עוד כל דבר שמקבלים שם זו לא החלטה אלא רק  

המלצה וזה אמור להגיע להחלטה.  
כפיר סוויסה: מציין שכל החלטה שתת הוועדה תקבל תצטרך לעבור אישור ועדת מפ"ק.   

מיכל סיבל דראל: מציעה לאשר את ההרכב של חברי מפ"ק בכפוף לזה שרונית תהיה חברה מטעם  
חינוך.  

כפיר סוויסה:  ממליץ שמחטיבת החינוך יצרפו לוועדה את הגב' רונית בויטנר .  
  

 

  
 

החלטה מס' 23050102/1 
 

    

ועדת מפ"ק מאשרת כי נציגיה בוועדה לתיאום מדיניות  משותפת למפ"ק ולחינוך הם: כפיר סויסה –  
יו"ר הוועדה, חיים מנחם ויעקב בכר.  עוד הוועדה ממליצה לוועדת החינוך אשר זכאית לפי סיכום זה  

לצרף עוד חבר אחד לוועדה המשותפת, לבחור בחברת הדירקטוריון רונית בויטנר. כל החלטה  
שתתקבל בוועדה המשותפת למפ"ק ולחינוך תובא לדיון ואישור בוועדת מפ"ק. 

 

 

    
  

 
הצבעה:  

בעד-רוב (9)  
נמנעים- 1 ( דניאל אבידור ) 
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אושר ברוב קולו ת 
 

   

 

 

 

 
  

   

הצעת תקציב שוטף לשנת 2023   .3
  

עיקרי הדיון: 
 

  
  

 

איילה אסרף: תקציב שוטף של מטה מפ"ק ומקרקעי ייעור לשנת 2023 מבוקש  180 מלש"ח. בשנת 2022  
הוא היה 140.5 מלש"ח. כמו שהזכרתי בוועדה הקודמת, היעדים העיקריים שלנו היו נושא קליטת קהל  

ביערות, ביצוע סקרים במצב יער, העצמה של נושא פינוי אשפה, הגדלה של המו"פים, כל נושא הכנת  
שטחי הנטיעה, הכנה לחידוש יער, נטיעות ביער חדש, נטיעות בחידוש יער, כל נושא אחזקת היערות,  

טיפול יערני וכדומה. אלו היעדים העיקריים שלנו בהגדלה של 40 מלש"ח.   

 

איילה אסרף: תקציב שוטף של מטה מפ"ק ומקרקעי ייעור לשנת 2023 מבוקש  180 מלש"ח. בשנת 2022  
הוא היה 140.5 מלש"ח. כמו שהזכרתי בוועדה הקודמת, היעדים העיקריים שלנו היו נושא קליטת קהל  

ביערות, ביצוע סקרים במצב יער, העצמה של נושא פינוי אשפה, הגדלה של המו"פים, כל נושא הכנת  
שטחי הנטיעה, הכנה לחידוש יער, נטיעות ביער חדש, נטיעות בחידוש יער, כל נושא אחזקת היערות,  

טיפול יערני וכדומה. אלו היעדים העיקריים שלנו בהגדלה של 40 מלש"ח.   
 

החלטה מס' 23050103/1 
 

    

ועדת מפ"ק מאשרת את הצעת התקציב השוטף לשנת 2023. ההצעה תובא לאישור ועדת הכספים  
והדירקטוריון . 

 

 

    
  

 
הצבעה: 

אושר פה אחד 
 

   

 

 

 

 

 
  

   

תב"רים מפ"ק לשנת 2023   .4
  

עיקרי הדיון: 
 

 
  

  

 

ירון אוחיון: מסביר את נושא התב"רים (מתוך המצגת)  
  

נועה טל : מסבירה את תב"ר קליטת הקהל (מתוך המצגת)  
  

גדי פרל: הערה בתור ועדת נהלים, כל נושא התב"רים במפ"ק, חושב שחלקם לא יכולים להיות  
מוגדרים כתב"רים, פעילויות שהן פעילויות חוזרות, על פניו לא אמורות להיות בתקציב בלתי רגיל  

והנושא הזה יוסדר בהקדם לבקשת יו"ר החברה, מבקש לדון בנושא הנטיעות שיש לו רגישויות  
פוליטיות ולפעמים רגישויות שהן מגזריות לדעתו חברי הדירקטוריון חוטאים לתפקידם בתור  

דירקטורים ומפרים את נוהל עבודת הדירקטוריון וועדותיו מכיוון שבנושאים כאלה דורש פירוט. מציע  
שעכשיו בוועדה נאשר באופן כללי תקציבי נטיעות עם הסתייגות, כשיחליטו איפה נוטעים, חוזרים  

אלינו לוועדה.  
  

רועי אלקבץ ויעקב בכר: משבחים את תוכנית קליטת הקהל, מדובר בפרויקט דגל של קק"ל.   
  



 
 

    
  

  
 

 
  

 03
 

/05/2023 
 

 

תאריך: 
 

 
 

 
 

 
 

   

 17:16
 

 

שעה: 
 

   

 
 

 
 

 
 

   
 

  
 

מזכירות החברה  
  

   

   

  

כפיר סויסה, יו"ר הוועד ה 
   

 

 
 

  
 

4 עמוד 
  

 

 

ירון אוחיון: מעדכן כי הבדל גדול בין תקציב שוטף לתקציב תב"ר, תקציב תב"ר הוא תקציב מתמשך  
ולכן כשאתה לוקח הכשרות חקלאיות זה חוזר על עצמו, כשאתה לוקח מאגרים זה חוזר על עצמו, אין  

בינו לבין השוטף שום קשר אבל זה דיון במקום אחר, ממשיך להסביר את סעיפי התב"רים והכשרה  
החקלאית.   

  
מיכל סיבל דראל: שואלת אם אנחנו מאשרים את התקציב?  

  
ירון אוחיון: מסביר כי מדובר בתקציבים שונים, עיר אובות זה אישור אחר, התקציב כבר הוצע בפעם  

הקודמת ולא עובדים שם בכלל, ממשיך להציג את נושא.  
   
  

ירון אוחיון: הנושא הבא זה אפיק ישראל, מרוץ האופניים הבינלאומי שמתמקד ביערות קק"ל כל שנה,  
נותן לנו חשיפה בלתי רגילה ב- 4 שנים האחרונות.    

  
נועה: מציגה מתוך המצגת את נושא הסטטוטוריקה (מצ"ב המצגת)  

  
ירון אוחיון: מציג את נושא ההסדרת מבנים והסטטוטוריקה והיערות הקהילתיים מתוך המצגת (מצ"ב  

המצגת)   
  

דניאל אבידור: מציין כי צריך לסדר את עניין ההנגשה ביערות, מגיעה לשם אוכלוסייה מבוגרת וצעירה,  
ישנה בעיה של חיבורי מים, שירותים כימיים. מגיעים לשם אנשים לימים שלמים, שבתות, חגים שואל  

מדוע אין פתרון לנושא ?  
  

ירון אוחיון: משיב כי חלק מתקציב קליטת הקהל ומההסדרה בהחלט מטפל במים ובשירותים. נושא  
הבא, משתלות, קיבלנו שנה שעברה תקציב ראשוני, לשדרוג המשתלות. לקראת 2024-2025 מתכננים  

את מרכזי המבקרים בתוך המשתלות וזה ייהפך להיות 3 מרכזים: מרחב צפון, דרום ומרכז. המשתלות  
יהיו במטה, והוא יהיה מקום שמושך קהל, בקטע היערני אם נלך לייעור עירוני במתחם האקלים אז  

נקבל נפח והוא חייב לקבל מתיחת פנים כי הוא לא נראה טוב. מחנות הנוער , אנחנו רוצים להיכנס  
לפעילות פיזית במחנות נוער בצפון בשנת 2023. החבר'ה מהפעלות שלנו שמכינים את התכנון, אנחנו  

מבצעים את הביצוע ולכן אנחנו מבקשים 5 מלש"ח.    
  

איילה אסרף: מציגה את נושא שטחי מרעה .  
  

ירון אוחיון:  מציין כי בהנחיית המנכ"ל קיימו שולחן עגול עם מערך ההסברה ומזכירות החברה,  
להוציא המלצה לנוהל של הנצחת נשיאים וראשי ממשלות בצורה מקצועית ומסודרת (מסביר את נושא  

ההנצחות מתוך המצגת המצ"ב)  
  

רונית בויטנר: יש לי שאלה לגבי זה, זה נשמע דרכים ביטחוניות, משהו שהוא מאד ספציפי לצבא, איפה  
עובר הגבול?  

  
ירון אוחיון: מסביר כי מדובר בדרכים ניצבות וביטחוניות.   

  
רונית בויטנר: שואלת מה המשמעות של מותרם?   

  
ירון אוחיון: מסביר שמדובר בתורם מחו"ל שתרם יש שם שלט של קק"ל שזה נתרם ע"י קק"ל,  

התחברנו לרשויות המקומיות, קק"ל משדרגת ומשפצת באופן חד פעמי ולאחר מכן זה עובר לאחריות  
המועצה הרלוונטית .  

  
מיכל סיבל דראל: מבקשת מירון לפרט איך יבחרו הפרויקטים הספציפיים .  

  
ירון אוחיון: חג"מ קובעים את הרשימה, עפ"י התנהלות מול אותם תורמים אבל בכפוף לחתימת  

הרשות.  
  

מיכל סיבל דראל: מציינת כי ברשימת פרויקטים ישנם פרויקטים תמוהים כמו בניין של מרפאה, בית  
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כנסת וכל מיני דברים שהם לא כל כך קק"לים.   
  

ירון אוחיון: מסביר כי פרויקטים מותרמים הם לא בהכרח קק"לים הם מותרמים עפ"י רצון התורם  
ומותר לו להחליט מה שהוא רוצה. ברגע שקק"ל לקחה החלטה שהיא מאשרת את זה, היא צריכה  

לתחזק את זה ל- X שנים. לצערי, לפי ההיסטוריה הפרויקטים לא באמת תוחזקו ולכן אנו עושים לו  
טיפול חד פעמי ומעבירים את האחריות באופן מלא לרשות והכל בכפוף לאישור התורם.  

  
רונית בויטנר: אז אתה אומר שהרשימה נקבעת בחג"מ, לא פה.  

ירון אוחיון: מציין כי לא מכיר את הרשימה, ממשיך להציג את נושא התב"רים.  
ישראל מלאכי: מבקש להעיר הערה, נראה שהסוגריים פה מיותרות, ראינו שכל מילה פה מעכבת כי אין  

פה הבדל. גם בקול קורא הקודם, הישיבות לא שונו, ההצעה להחלטה היא מה שהייתה הכוונה של  
רשויות מקומיות שקלטו למעלה מ- 100 משפחות מפונות, רשות שקלטה 15 משפחות לא צריכה .  

דורית חבני: מסבירה, בקול קורא של 2022 נתנו למועצות אבל רק בגין ישובים חדשים שהוגדרו  
בהתאם להחלטת הממשלה. קול הקורא הזה של 2023 הוא לא בהכרח רק לישובים חדשים אבל  

ישובים שהמועצה וכל הישובים קלטה מעל 100, זה ההבדל.  
ישראל מלאכי: מבהיר גם בקול הקורא הקודם וגם בקול הקורא הנוכחי מדובר על ישובים שמוגדרים  
ע"י ממשלת ישראל כישובים חדשים. זה משהו אחר, אלו לא ישובים חדשים אלא ישובים שמוגדרים  
ישובים חדשים והראנו לכם את זה בהחלטת ממשלה בצורה מפורשת, שישוב שקלט ל- 100% מפוני  

גוש קטיף הוא מוגדר כישוב חדש.  
דורית חבני: יש, זה שנתנו ב- 2022, אנחנו נעשה הצבעה כי זה לא מה שרשום פה, אנחנו משנים את  

המלל,  זה לא להבדיל מקול קורא 2022, זה כמו קול קורא 2022 בדיוק רק שכאן אנחנו לא מאפשרים  
לכל המועצות שהקימו ישובים חדשים להגיש, מאפשרים רק למועצות שקלטו משפחות חדשות. אבל  

את ה- 100 אני סופרת מהישובים החדשים או מכל הישובים של המועצה? זה קריטי.  
ישראל מלאכי: מהישובים החדשים, מהיושבים שמוגדרים ישובים חדשים .  

דורית חבני: לפי החלטת ממשלה.  
איילה אסרף: פיתוח סביב המכינות הקדם צבאיות השנתיות (מתוך המצגת )  

ישראל מלאכי: מבקש להעיר הערה, כתבו פה לאשר מתן סיוע בישיבות הסדר בכל הארץ למעט ישיבות  
שיקבלו סיוע במסגרת קול קורא 2022 ובהתאם לקריטריונים שנקבעו ב- 2022. אני חושב שהמשפט  

הזה מיותר. כי בסוף, כשיש לך קול קורא של 3 מלש"ח אז אתה בונה לו קריטריונים ואינו דומה קול  
קורא של 10 מלש"ח תוספת לקול קורא של 3 מלש"ח. אתה יכול לדבר על תנ אי סף.  

אייל ביבי: מציין כי בקיא בקריטריונים והם לא מונחים פר סכום, הם קריטריונים שנקבעו כפי  
שנקבעו ועשינו את זה יחד עם ארגון הגג של ישיבות ההסדר, הם הולכים פר צורך ולא פר סכומים .  

ישראל מלאכי:  מבקש להסביר את ההערה שלו, אם קק"ל מתקצבת 3 מלש"ח לתחום מסוים אז  
הקריטריונים בנויים ל- 3  מלש"ח.   

ירון אוחיון: הקריטריון לא בנוי לפי התקציב, אלא לפי ניקוד רוחבי.    
כפיר סוויסה: מסביר כי לדעתו זה כן תלוי בסכום כי כשיש לך 3 מלש"ח אתה יכול להגיד אני מעדיף  

שזה יהיה גיאוגרפי וחברתי וכשיש לך 100 מלש"ח אתה אומר שאתה פותח את זה לכל הארץ.    
רונית בויטנר: שואלת האם יכול להיות שמישהו שקיבל פעם קודמת לא יקבל עכשיו.  

אייל ביבי: מבקש להשאיר לבדוק אם לאור שינוי התקציב צריך לשנות את הקריטריונים כי יש לנו פה  
גם אנשי מקצוע שמבינים בזה.  

ירון אוחיון: אפשר להקפיא את הקול קורא הזה, תחכה לראות את התוצאות של ה- 3 מלש"ח.    
כפיר סוויסה: אם אתה מוריד את המשפט הזה אתה עדיין יכול להשאיר את אותם קריטריונים אבל  

למה לכתוב את זה ?  
אייל ביבי: אז נשקול את זה, נשקול אם צריך לעשות שינוי בקריטריונים .  

דורית חבני: אני לא מדברת בכלל על הקריטריונים, שימו לב מה רשום: בשנת  2022 אתם הגבלתם  
אותנו לעד 3 ישיבות. זאת אומרת שאנחנו היינו מוגבלים והיינו צריכים לכוון לפרויקטים גדולים-פה  

אנחנו מבקשים ללא הגבלה של מספר הישיבות .  
ישראל מלאכי: לא, צריך למעט ישיבות שיקבלו סיוע במסגרת קול קורא 2022.  

כפיר סוויסה: מהמילה "ובהתאם", לא צריך ובהתאם לקריטריונים שנקבעו, אם זה יהיה זה יהיה .  
אלי כהן: תתחילי ואח"כ נסביר את זה, נסכים על זה ובהצבעה תקריאי את שני התיקונים האלה ונצרף  

את המסמך.  
דורית חבני: אנחנו אומרים ככה: זה הרחבת הפרויקט משנת 2022, בשנת 2022 היינו מוגבלים לעד 3  

ישיבות הסדר במסגרת התקציב. בשנת 2023 ה- 10  מלש"ח לא מגביל אותנו לכמות ישיבות הסדר, כמה  
שיכנס בתקציב נוכל להכניס בהתאם לקריטריונים שנבנה. יכול להיות שהקריטריונים של שנת 2023  
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יהיו שונים משנת 2022 כי יכול להיות שהם יכוונו לפרויקטים קטנים יותר. אנחנו לא יודעים עכשיו,  
כשאנשי המקצוע ישבו הם יגבשו.  

אלי כהן: הקריטריונים צריכים לבוא לאישור .  
ירון אוחיון: לא, זו ועדה מקצועית.  

דורית חבני: מה שנשאר זה ישיבות הסדר בכל הארץ, כבר החליטו על זה בשנת 2022 ובעצם הטבלה  
אנחנו מוחקים בעמודה השלישית את המילים "ובהתאם לקריטריונים שנקבעו בשנת 2022 למעט  

ההגלה של", את זה אנחנו מורידים.  
רונית בויטנר: מבקשת לציין "ישיבות הסדר נוספות" ולא "ישיבות נוספות", למעט הסר ספק.  

איילה אסרף: שיפוץ מבנים ופיתוח סביבתי בכפרי נוער חקלאיים וקריות חינוך קיימות, במסגרת תב"ר  
2022 הוקצה סכום של 2 מלש"ח לטובת סיוע כפרי נוער חקלאיים. הפרויקט במסגרת הסכום שהוקצה  
הינם שיפוצי מבנים בעלי היתר או פטור מהיתר כחוק בכפרי נוער חקלאיים. מבקשים להקצות עוד 20  

מלש"ח להמשך הפרויקט.   
ישראל מלאכי: מבקש להעיר הערה, נכתב פה שיפוץ מבנים בכפי נוער חקלאיים וקריות חינוך קיימות,  

המושג קריית חינוך לא קיים, מושג מאד מורכב. מה שדובר זה הרחבת הפרויקט למוסדות חינוך  
פנימייתי במסגרת מינהל החינוך ההתיישבותי. כי זה לא רק כפרי נוער חקלאיים כי לזה היה קול קורא  

קודם, זה מאד מצמצם כי היה רק 12 מלש"ח, עכשיו יש 20 מלש"ח למוסדות פנימיתיים במסרת  
המינהל.  

איילה אסרף: מציגה את נושא פיתוח שצ"פ פארקים עירוניים מתוך המצגת .  
ירון אוחיון: כשאנחנו נגמור את ה- 3 שנים זה רץ, 2022,2023,2024 חלק 2023,2024,2025. ב- 2025 

נסגור את כל סך ה- 18 מלש"ח.  
אלירן שמואל חי:  שואל אם זה לא צריך לחזור לוועדה?  

כפיר סוויסה: את ה- 5 ישובים, מכוון שנעשתה עבודה באיסוף נתונים וחומרים על 10 ישובים 
ראשונים, לגבי ה- 5 אנחנו נסמיך את ההרכב שדן בזה, לתת ועדה לבחור, לעשות עבודה ולהגדיר באיזה  

אזורים וכולי יהיו ה- 5 הנוספים. במהלך אחד, כן. בסוף זה יחזור לאישור ועדת מפ"ק ולאחר מכן  
אישור דירקטוריון .  

אייל ביבי: 15 ישובים מבחינת הנפות, הנפות מתייחסות לכל ה- 15 ישובים .  
ירון אוחיון: עכשיו מתייחסים ל- 10 ול- 3 שים בצד. ל- 5 תהיה תת ועדה והיא תקבל את ההחלטה על  

פי הנפות של ה- 10 וצריך לשבת.  
איילה אסרף: מציגה את מסגרת תקציב עבור פרויקטים מחוללי מפנה התואמים את מטרות קק"ל  

ובהתאם לקווים מנחים שנקבעו ע"י הדירקטוריון .  
ירון אוחיון: הנושא האחרון אנחנו נשענים על החלטת ממשלה בצורה מסודרת. בכוונה לא מעט  

מקולות הקוראים נשענו על החלטות ממשלה שיהיו יותר קלים ואחרי זה מיקדנו את המקומות שצריך  
לסייע. למשל האחרון, הקטסטרופה שנמצאת על גבול הצפון של להביא מתיישבים כמעט בלתי אפשרי . 

מיכל סיבל דראל: לא, אחרי זה כתוב "כמו כן יובהר", מטריד אותי סעיף 2, רשימת הרשויות והישובים  
לא תשתנה אלא על בסיס החלטות כאגפים של המשרדים השונים וגורמי המקצוע של קק"ל. איפה  

אנחנו כאן? זה נראה כאילו זה עוקף את הוועדה ואת הדירקטוריון .  
ירון אוחיון: בכל מקרה שתי המועצות האלה לא יכולות להיות ביעד מרכזי, הן קיבלו את הסיוע  

במקום אחד.  
כפיר סוויסה: היא לא רוצה יעד מרכזי.  

איילה אסרף: אם תשימי לב הצעת המחליטים מתחילה: במסגרת זו ועדת מפ"ק ממליצה לדירקטוריון  
קק"ל לאשר את הסעיפים הבאים כיעד סיוע מרכזי. מדובר על מוא"ז ערבה תיכונה, מוא"ז חבל אילות,  

מיטל והמנווה וכמו כן יובהר להלן לגבי 4 הסעיפים האלה כי בדף השני מתחילים לדון על כל תב"ר  
ותב"ר. אולי פשוט בהצעת המחליטים נסדר את המספור.  

ליאורה כן נצר: מזכירה השנה הגענו כמה פעמים לוועדת כספים בגלל שהיה מקרה במגילות, אם את  
זוכרת אישרו 3 ישובים אבל היה צריך לשחק קצת ביניהם כי בישוב אחד עלה שצריך טיפה יותר וישוב  

אחר טיפה פחות. אלה הערות מ- 2022, פשוט בנושא הכשרות שלפעמים צריך לדייק.  
מיכל סיבל דראל: אין בעיה, צריך לדייק אבל צריך לחזור לוועדה.  

כפיר סוויסה: מבקש להזכיר כי מוא"ז ערבה תיכונה, חבל איילות ומיטל, 3 הישובים האלה, ההערה  
הזאת מתייחסת אליהם. את ההערה שלך הבנתי, לגבי 3 הרשויות האלה יש החלטת ממשלה ולכן קק"ל  
נכנסת. מה שכתוב בסעיף  2, אם תבוא החלטת ממשלה שמבטלת את זה, שמחליטה משהו אחר שזה לא  

משהו סביר שיקרה, אז אנחנו כפופים לזה .  
מיכל סיבל דראל: למה ?  

כפיר סוויסה: כי יצאנו לדרך על אלה בגלל החלטת ממשלה.  
מיכל סיבל דראל: קק"ל החליטה לתקצב את זה, זה היה בעקבות החלטת ממשלה, זה לא משנה, זה  
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היסטורי. עכשיו זו החלטה שלנו ולא יכול להיות שהחלטה שלנו תשתנה .  
ירון אוחיון: שואל למה שתשתנה?  

מיכל סיבל דראל: מציינת כי זה מה שכתוב .  
ירון אוחיון: כשאנחנו קיבלנו החלטה לעשות את ההכשרות, הרי אני יכול לבוא עכשיו למוא"ז ערבה  

תיכונה, עשינו רשימה מסודרת ועכשיו אני צריך להזיז שקל ורבע מישוב לישוב. אם אני הולך לפי שנה  
שעברה, הטעות שעשיתי, לכל שקל אני צריך לחזור בחזרה לדירקטוריון, לקק"ל, מפ"ק, כספים,  

דירקטוריון בלי להימנע, אנחנו מדברים ברמה מועצית ולכן לתת לי את המנדט אם אני צריך להעביר  
שקל מישוב לישוב הוא יהיה במנדט שלי ולא בין המועצות. בין המועצות אני חייב לבוא לפה. אני  

מבהיר את השאלה. בין המועצות אין לי סמכות בכלל ואני חייב לבוא אליכם בחזרה. אגב, עם שונה  
אחת של החיילים. בין המועצות אני חייב לבוא לדירקטוריון, בתוך המועצה זה הדרג המקצועי .  

מיכל סיבל דראל: אז תכתבו את זה ככה .  
ליאורה כן נצר: סעיף 1 עד 4 זה סעיף אחד שמתייחס להכשרות חקלאיות, דרכים ביטחוניות והכשרות  

שיכוניות.  
מיכל סיבל דראל: מטריד אותי סעיף 2 כי הוא רחב מידי וזה לא ברור שהוא כפוף לאחרים וצריך לדייק  

את זה.  
אביתר יצחק הלוי: נאחד את 2 ו- 3, זה העניין .  

ירון אוחיון: הניסוח לא תואם את מה שאמרתי, בואו נתאים אותו .  
חיים מנחם: מבקש להגיש הסתייגות, התקבלה פניה לתקצוב שיפוץ ופיתוח סביבתי למדרשות ומרכזי  

הערכה של מרכזי הסיור והתודעה הישראלית. אני לא יודע אם אתם מכירים, אלו גופים שמקדמים  
סיורי מורשת והכרת הארץ, הם עולים על מטרות קק"ל, יש להם פעילות משמעותית גם בחטיבת חינוך,  

הם עושים שם פעילות וכמו הרבה גופים שמופיעים בטבלה הזו. אני מבקש להקצות תקציב של 8  
מלש"ח ולצורך כך אני מציע, הצעתי, שהדרג המקצועי ישמח לקבוע את שיטת הפעולה. זו ההסתייגות  

שלי.  
עמיחי סיבוני ויעקב בכר : מבקשים להצטרף לחיים מנחם.  

כפיר סוויסה:  מציין כי אנחנו לא נתחיל לפרוץ את מסגרות התב"ר עכשיו והמסגרת תישאר כמו  
שהיא, מה שכן נעשה, מכוון שמה שציינת למטרות וערכי קק"ל, מרכזי ההערכה האלו ומרכזי הסיור,  
מה שאני מציע זה שהוועדה תסמיך אותי או תכף יגיד היועמ"ש אם צריך מישהו אחר, שתסמיך אותי  
ביחד עם גורמי המקצוע, נבצע את התיקון הנדרש, להגדיר את זה עד סך של 8  מלש"ח לפי בקשתו של  

חיים ולהסמיך אותי כדי להחליט מאיפה הסכום שיוצא מהסיפור הזה הולך כי אנחנו לא נפרוץ את  
המסגרת.  

ירון אוחיון: ובכל מקרה, להביא אותה לדירקטוריון של ה- 6 לחודש .  
כפיר סוויסה: אם נכניס את הסעיף הזה?  

כפיר סוויסה: שהוועדה תסמיך לא אותי שמית, את יו"ר הוועדה ביחד, נניח, עם יעקב בכר שגם הוא  
חבר הוועדה, לשבת עם גורמי המקצוע, הסעיף הזה שביקשו חיים מנחם ועמיחי סיבוני, ראוי להיכנס  

לתב"ר ובמידה וכן, לחשוב ולהחליט מאיפה הסכום הזה יורד. זה יכול להיות עד 8 מלש"ח ולאחר  
שתתקבל החלטה כמובן שנביא אותה לאישור דירקטוריון שיתקיים בתחילת פברואר.   

ישראל מלאכי: צריך להגדיר פה טוב את המטרה כי בהגדרה הזו של מרכזי סיור וההערכה נכנסים כל  
אנ"א, זה גם מרכז .  

ישראל מלאכי: מרכזי סיור זה כללי, זה לא אנ"א. אנ"א זה אכסניות ?  
ירון אוחיון: ברשימת התב"רים יש עוד תב"ר אחד בסדר היום זה התב"ר של הבאבא סאלי, אם  

תאשרו את כל התב"רים שהם 963, זה 950 ועוד 13.4, כשתאשרו נאשר את כל החבילה לפני שנעבור  
לשוטף.  

איילה אסרף: מציגה את פרויקט הבאבא סאלי (מתוך המצגת)  
מיכל סיבל דראל: גילוי נאות, אני התנגדתי לסעיף הזה כשעלה לדירקטוריון גם ב- 2019. אני מתכוונת  

לזלזל חלילה בקדושתו של הרב המנוח, אני פשוט מאמינה שהתמיכה בפרויקט הזה לא עולה בקנה  
אחד עם מטרות קק"ל. אני אוסיף, חשבתי ככה על הפארק וקל חומר כשאנחנו מדברים על מרכז  

המבקרים. מדובר על פרויקט דתי, חשוב ככל שיהיה, יש משרד הדתות ויש גורמים שמתקצבים את זה.  
מטרות קק"ל וכספי קק"ל לא נועדו לדברים האלה ואני מתנגדת לסעיף הזה .  

כפיר סוויסה: אעיר הערת ביניים, אני מצטער שלא נפלה בחלקי הזכות להצביע בעד זה ב- 2019 ואני  
מאד בעד ואני יכול להסביר גם למה זה תואם למטרות קק"ל. אני יכול לתת רשימה ארוכה של דברים  

שקק"ל עשתה, עושה ותעשה בהמשך שהם עם זיקה מהסיפור הזה אבל אני לא רוצה להיכנס לזה .  
מיכל סיבל דראל: דיברתי על מטרות קק"ל עפ"י התקנון.  

ירון אוחיון: הפארק הוא חלק מתוך כל החבילה, המבנה לא עומד בפני עצמו. הפארק והמבנה זו חבילה  
אחת של מתחם ולכן רצינו במקור שהתקציב יהיה מפוצל בגלל בעיות תקציביות איגמנו במקום אחד,  
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נאגם את זה במקום שני. הם קיבלו החלטה והתחייבות ובסוף, בע"ה, עד 5 שנים מהיום כל המתחם  
הזה יהיה משולב אחד בתוך השני, זה ההסבר המקצועי.  

ליאורה כן נצר: רק עוד הערה לגבי התקציב, ב- 2019 דירקטוריון קק"ל אישר  10 מלש"ח, התקציב  
הזה נמחק כי הפרויקט לא התחיל, היו דין ודברים מול עיריית נתיבות ובגלל זה מבקשים עכשיו שוב  

תקצבי של 13 מלש"ח .  
אביתר יצחק הלוי: קודם כל מבקש לציין לשבח את מיכל שהיא עקבית עם עצמה, גם ב- 2019 היא  

שאלה את אותה שאלה ואני אענה עכשיו אותה תשובה. למיטב, מדובר בפרויקט אחד שהוא הפארק של  
קק"ל והמתחם הסמוך לו. כלומר, גם כשזה אושר ב - 2019 נתנו את הדעת בסופו של דבר אנחנו גם  

תומכים בפריפריה, גם מחזרים את הפריפריה החברתית.  
מיכל סיבל דראל: במרכז המבקרים לא תמכנו אז .  

אביתר יצחק הלוי: תכף נסביר את הבקשה עצמה, קודם נגיד אם זה תואם מטרות או לא. מבחינת  
הלשכה המשפטית זה תואם מטרות, מדובר בפיתוח הקרקע, מדובר בחיזוק הפריפריה, פיתוח  

ההתיישבות, אלו בדיוק המטרות הרלוונטיות שעוסקות בנושא הזה לרבות מורשת ותרבות ציונית  
ישראלית. לגבי הפרויקט עצמו, מדובר פה בהסטה שהייתה מיועדת לפארק לטובת מרכז המבקרים כדי  

שכל הפרויקט עצמו יסתי ים בסיוע איגום המשאבים של עיריית נתיבות. לכן ביקשנו שעיריית נתיבות  
תתחייב כאן לעד 5 שנים לאיגום משאבים כדי שכל הפרויקט הזה יצא לפועל. כל זה כמובן במסגרת  

החלטת ממשלה שהתקבלה בנושא.  
מיכל סיבל דראל: זו לא אותה תשובה מ- 2019 כי מורשת לא הייתה במטרות על.  

אביתר יצחק הלוי: נכון אבל היום הכנסתי את המורשת כי זה חלק מתיקוני התזכיר האחרונים של  
2022 זה חלק מהתרבות הישראלית עם כל הכבוד.   

מיכל סיבל דראל: זו מורשת דתית. להבנתי זה לא עולה שוב.  
אביתר יצחק הלוי: אני יכול לנמק למה זה תואם מטרות, זו חוות הדעת המשפטית ומי שלא מוכן לקבל  

אותה זה בסדר, אם זה לא היה תואם מטרות היינו עוצרים את זה ב- 2020 .  
כפיר סוויסה: מבקש לעבור להחלטה. לא נפלה בחלקי להצביע ב- 2019 אבל יש לי הזכות לאשר אותו  
היום, סמוך להילולה שתבוא עלינו לטובה. אני קורא את ההערה: בעקבות הדיון בוועדה ובתיאום עם  

יו"ר הוועדה וחברי הוועדה, השתנו חלק מהאירועים וההסברים לטבלת התב"ר שצורפה. טבלה  
מתוקנת ומעודכנת תועבר למזכירות החברה ותשלח לכלל החברים.    

  
כפיר סוויסה: יש את ההסתייגות של גדי פרל, לעניין סעיף הנטיעות, כשידעו איפה נוטעים זה יובא  

לאישור בוועדת מפ"ק כדי למנוע קונפליקטים .  
ירון אוחיון: אני אבהיר, בעבודה עם רמ"י יש עבודה מאד מסודרת על תוואי השטח, שטח מדינה, שטח  
לא מדינה וכולי. אנחנו במקרה או שלא במקרה יושבים מחר עם מרחב דרום על תוכנית העבודה, נבוא  

עם תוכנית העבודה אליכם לאשר נקודתית ואח"כ לדירקטוריון. נטיעות חקלאיות בלבד, לא תמ"א 1 .  
  
  

 

  
 

החלטה מס' 23050104/1 
 

    

ועדת מפ"ק מאשרת הגדלת תקציב תב"ר 2023 מ-920 מלש"ח ל- 950 מלש"ח ומאשרת את הצעות  
התב"ר המצורפות וכן תב"ר נוסף כמפורט בסעיף 6  (בבא סאלי) ע"ס כ- 13.47  מלש"ח.  

סה"כ המסגרת התקציבית של תב"ר מפ"ק היא כ-963.47 מלש"ח.   
במסגרת זו, ועדת מפ"ק ממליצה לדירקטוריון קק"ל לאשר את הסעיפים הבאים כיעדי סיוע  

מרכזיים/פרויקטים מחוללי מפנה.   
1. מ"א ערבה תיכונה – ביצוע הכשרות שיכוניות למטרת הבאת מתיישבים. הסיוע יהיה בהכשרות  

חקלאיות, הכשרות שיכוניות ודרכים בטחוניות חקלאיות. יעד סיוע מרכזי ופרויקט מחולל מפנה .  
2. מ"א חבל אילות - ביצוע הכשרות שיכוניות למטרת הבאת מתיישבים. הסיוע יהיה בהכשרות  

חקלאיות, הכשרות שיכוניות ודרכים בטחוניות חקלאיות.  יעד סיוע מרכזי ופרויקטים מחוללי מפנה .  
3. מיטל – יישוב חדש, ביצוע הכשרה שיכונית ופיתוח. יעד סיוע מרכזי.    

4. מנווה האקדמיה ללשון העברית - פרויקט מחולל מפנה.   
  

 כמו כן יובהר להלן התנאים המצטברים הבאים :  
-לא יהיה שינוי בהיקף התקציבי הכללי שאושר בתב"ר או בסך התקציב שאושר לכל רשות, להכשרות  
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חקלאיות, דרכים ביטחוניות, הכשרות שיכוניות וכל פרויקט ("הפרויקט") שנקבע או מתועדף על ידי  
משרד ממשלתי או רשות ממשלתית (למשל: משרד הביטחון, משרד החקלאות, משרד השיכון, רשות  

המים)  
- רשימת הרשויות / הישובים לא תשתנה אלא על בסיס ההחלטות / תיעדופים של הוועדות של  

המשרדים הממשלתיים השונים וגורמי המקצוע בקק"ל.  
-ועדת מפ"ק הדירקטוריונית ממליצה להסמיך את הוועדה המקצועית הרלוונטית בקק"ל לקבל כל  

החלטה לשנות את היקפי התקציב שהוקצה ובלבד שהתקציב לא יגדל ולא יוקצה לרשות אחרת  
מהרשויות שאושרו ע"י דירקטוריון קק"ל .  

כמו כן מאשרת הוועדה את ההצעות המחליטים הבאות שיובאו לאישור ועדת הכספים והדירקטוריון,  
בהתאם למסמך המצורף.    

  
1. בינוי / שיפוץ מבני ציבור ופיתוח תשתיות בישובים חדשים שקלטו מעל 100 משפחות בהסכמי  

הסדר העתקה של מפוני גוש קטיף ( ישובים חדשים שהוקמו בהתאם להחלטות הממשלה למפוני גוש  
קטיף ובפרט החלטת ממשלה 987 המגדירה ישובים חדשים ) - לדרג את הבקשות בהתאם למספר  

המשפחות ולערוך חלוקה פרופורציונלית בין כל ישובים בכפוף למספר משפחות זכאיות שנקלטו  
ביישוב לפי אישור אגף התיישבות במשרד החקלאות.  

2. שיפוצים- פיתוח סביבתי במכינות הקדם צבאיות השנתיות  המוכרות על ידי משרד הבטחון (59  
מכינות) כל הארץ - לאשר מתן סיוע למכינות הנ"ל  בכל הארץ להוציא מכינות שקיבלו סיוע במסגרת  

ק"ק 2022 או במסגרת פרויקט 400 מלש"ח (חיזוק הצפון).  
3. שיפוצים- פיתוח סביבתי במכינות הקדם צבאיות השנתיות המוכרות על ידי משרד הרווחה – 

מכינות ניצוץ (5 מכינות) כל הארץ - לאשר מתן סיוע למכינות הנ"ל  בכל הארץ .  
4. שיפוצים- פיתוח סביבתי במכינות הקדם צבאיות חצי שנתיות (41 מכינות) כל הארץ - לאשר מתן  

סיוע למכינות בכל הארץ להוציא מכינות שקיבלו סיוע במסגרת ק"ק 2022 .  
5. שיפוץ ו / או פיתוח סביבתי בישיבות ההסדר כל הארץ - לאשר מתן סיוע לישיבות הסדר בכל הארץ,  

ללא הגבלה של מספר ישיבות הסדר שיהיו זכאיות לקבל סיוע כפי שנקבע בשנת 2022 למעט ישיבות  
שיקבלו סיוע במסגרת ק"ק 2022.  

6. שיפוץ מבנים ו/או פיתוח סביבתי בכפרי נוער חקלאיים ומוסדות חינוך פנימיתיים הפועלים  
במסגרת החינוך ההתיישבותי  - לאשר מתן סיוע לכפרי נוער חקלאיים  בכל הארץ למעט כפרי נוער  

שיקבלו סיוע במסגרת ק"ק 2022 ובהתאם לקריטריונים שנקבעו בקול קורא בשנת 2022  
7. פיתוח שצ"פ (פארקים עירוניים, גינות קהילתיות וציבוריות, שבילי אופניים ופיתוח נופי במבני  

ציבור) - לאשר מתן סיוע לרשויות למעט רשויות שיקבלו סיוע במסגרת ק"ק     2022 הממוקמים בנגב  
גליל ופריפריה חברתית וירושלים בירת ישראל ובהתאם לקריטריונים שנקבעו בקול קורא בשנת 2022 .   

8. שיפוץ מבנים לקליטת ושיכון חיילים בודדים בתק"צ - לאשר מתן סיוע לרשויות שלא קיבלו סיוע  
במסגרת 2022 הממוקמים בעוטף עזה לרבות בחינת אזורים נוספים בפריפריה גאוגרפית המתאימים  

לצורך כך. הקריטריונים לבחירת הרשויות תהיה בתאום עם התנועות הקיבוציות.  
9. המשך סיוע ל-  10 רשויות שאושרו במסגרת תב"ר 2022 כיעד סיוע מרכזי ע"י הדירקטוריון וביצוע  

פרויקטים משותפים בהתאם - לאשר מתן סיוע נוסף לשנת 2023 לאותם רשויות שיהיו זכאיות  
לתקציב של שנת 2022 במסגרת יעד לסיוע מרכזי . מובהר כי מתן סיוע זה לא ימנע מהרשויות  

להתמודד במסגרת הליכים אחרים שקק"ל מפרסמת לרשויות כגון קולות קוראים.  
10.תוספת מימון עבו סיוע ליישובי קריית מלאכי, שדרות, נוף הגליל שנקבעו על ידי הדירקטוריון כיעד  

סיוע מרכזי - לאשר השלמת תקציב כמפורט בעמודת דברי ההסבר. מובהר כי מתן סיוע זה לא ימנע  
מהרשויות להתמודד במסגרת הליכים אחרים שקק"ל מפרסמת לרשויות כגון קולות קוראים .  

11. הרחבת מודל יעד סיוע מרכזי במודל חיזוק עיר -  תתווספנה 5 רשויות בכפוף לאישור הוועדה  
שיתוקצבו ב 2023 2024 ב  2025  סיוע ל-  5 רשויות חדשות במסגרת תב"ר 2023 אשר יוגדרו כיעדי סיוע  אשר יוגדרו כיעדי סיוע   

מרכזי. בכפוף לאישור תקציבי - לאשר מתן סיוע להליך בחירת 5 רשויות שיבחרו בתב"ר  2023  
במסגרת מודל חיזוק עיר. פרויקט זה יתבצע ביישובי פריפריה גאוגרפית או   באזור פריפריה חברתית   

לרבות ירושלים מובהר כי מתן סיוע זה לא ימנע מהרשויות להתמודד במסגרת הליכים אחרים שקק"ל  
מפרסמת לרשויות כגון קולות קוראים. המיקוד הגאוגרפי יקבע ע"י ועדת המשנה שהוקמה לכך.    
12. מסגרת תקציבית עבור פרויקטים מחוללי מפנה התואמים את מטרות קק"ל ובהתאם לקווים  

המנחים שנקבעו על ידי הדירקטוריון - לאשר מתן סיוע בהתאם למתווה למימוש פרויקטים מחוללי  
מפנה בהתאם  להמלצת ועדת מפ"ק הדירקטרויונית  אשר תאושר ע"י הדירקטוריון או ע"י ועדת  

הנהלים הדירקטוריונית.    
13. שיפוץ מבנים ופיתוח סביב מבנים המשמשים לפעילות חינוך והגשמה לטובת חיזוק ועידוד  

ההתיישבות ברשויות פרפריה חברתית וגיאוגרפית  - לאשר מתן סיוע באזורי הפריפריה גאוגרפית  או  
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החברתית   בהתאם למדיניות פרטנית שתיקבע ע"י ועדת מפ"ק הדירקטוריונית.  
14. יעד סיוע מרכזי – יישובי גבול הצפון עד 9 ק"מ -  לאשר מתן סיוע לישובים סמוכי גבול  שנמצאים  

במרחק עד 9 ק"מ מגבול הצפון בהתאם להחלטת ממשלה.  
15. הוועדה מחליטה להסמיך את יו"ר ועדת מפ"ק כפיר סוויסה, יעקב בכר והצוות המקצועי להקצות  

ממסגרת התב"ר 2023 עד  8 מלש"ח לטובת שיפוץ ופיתוח סביבתי  במדרשות ומרכזי הדרכה של מרכזי  
הסיור והתודעה הישראלית המקדמים סיורי מורשת והכרת הארץ.    

הצעת התקציב תובא לאישור ועדת הכספים והדירקטוריון.  יובהר כי היה ופרויקט אינו יוצא אל  
הפועל על פי נהלי קק"ל, ההחלטה והתקציב יבוטלו.    

  
הסתייגות בנוגע לסעיף הנטיעות החקלאיות - לכשיוחלט על תוכנית הנטיעות במסגרתה יקבעו מיקומי  

הנטיעות, היא תובא לאישור ועדת מפ"ק. 
 

    
  

 
הצבעה: 

אושר פה אחד 
 

   

 

 

 

 
  

   

בקשה להסטה תקציבית  – פרויקטים לאומיים   .5
  

עיקרי הדיון: 
 

  
  

 

איילה אסרף: בשנת 2014  אושר תקציב בסך 120 מלש"ח לביצוע פרויקטים לאומיים במרחב צפון,  
לשיקום תשתיות, הכשרות קרקע, מים ושצ"פ לפרויקט הנחלות בגולן. התקיימה ישיבה עם ראש  

המועצה האזורית גולן בנושא הפרויקטים הלאומיים ויש מספר הכשרות חקלאיות שנשארו בהן יתרות  
ומבוקש להסיט אותן להכשרות חקלאיות באותה מועצה. מדובר על 1.2 מלש"ח להסיט לטובת הכשרה  

חקלאית במושב קשת. 1.190 מלש"ח לטובת הכשרה חקלאית במושב רמות ו- 829 אלש"ח לטובת  
הכשרה חקלאית באבני איתן. סה"כ הסטות: 3,219,407 ש"ח.  

 

  
 

החלטה מס' 23050106/1 
 

    

ועדת מפ"ק מאשרת את ביצוע הפרויקטים במסגרת  הפרויקטים הלאומיים כמפורט בבקשה. המקור  
התקציבי הוא מיתרות לא מנוצלות, מעבר לכרית הביטחון. הבקשה תובא לאישור ועדת הכספים  

והדירקטוריון . 
 

 

    
  

 
הצבעה: 

אושר פה אחד 
 

   

 

 

 

 

 
  

   

פארק הבבא סאלי בנתיבות   .6
  

עיקרי הדיון: 
 

  
  

 

הדיון מפורט בדיון התב"ר בסעיף מס' 4 לעיל.     

 

  
 

החלטה מס' 23050105/1 
 

    

ועדת מפ"ק ממליצה לוועדת הכספים ולדירקטוריון לשנות את החלטת הדירקטוריון מיום 12.2.19  
במסגרתה אושרו 10 מיליון ₪ לטובת פארק קק"ל והמתחם ולאשר הסטה תקציבית בתוך הפרויקט  

בסך 10 מיליון ש"ח ותקצוב נוסף ע"ס 3,470,413 ₪ (הנדרשים בעיקר לאור התייקרות המחירים),  
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למימון חלקי של מבנה מרכז המבקרים והתצוגות, כאשר יתרת העלות תמומן מתקציב עיריית  
נתיבות, הרשות לפיתוח הנגב וגורמים ממשלתיים אחרים. ככל ועיריית  נתיבות לא תעמוד באיגום  

המשאבים הנדרש בתוך תקופה של 5 שנים התקציב שאושר לפרויקט יוחזר לקק"ל. מקורות 
תקציביים לפרויקט הינם מתב"ר 2023 של מפ"ק ולפיכך נדרשת הגדלת התב"ר בסה"כ של 13.47  

מלש"ח. הבקשה תובא לאישור ועדת הכספים והדירקטוריון. 
 

    
  

 
הצבעה:  

בעד-רוב (5)  
מתנגדים- 1 ( מיכל סיבל -דראל)  

נמנעים- 1 ( רונית בויטנר )  
לא השתתפו בהצבעה- 3 

אושר ברוב קולו ת 
 

   

 

 

 

 
  

   

תב"ר 2021 – הבהרה לבלת"מ הכשרות חקלאיות / דרכים חקלאיות ביטחוניות   .7
  

עיקרי הדיון: 
 

  
  

 

איילה אסרף: מדובר על תב"ר 2021, בהחלטת דירקטוריון במסגרת אישור תב"ר 2021 בכל הקשור  
להכשרות חקלאיות או דרכים ביטחוניות אושר תקציב בסך 6 מלש"ח עבור בלת"מים, בהכשרות,  

בדרכים ביטחוניות ובהתאם לזמינות פרויקטים. הבקשה מהוועדה היא להבהיר כי התקציב הנ"ל הינו  
גם עבור שינויים ו/או עדכונים שמתרחשים במהלך ביצוע הכשרות חקלאיות ודרכים ביטחוניות  

בפרויקטים שמתבצעים ע"י קק"ל ולא רק עבור פרויקטים חדשים.   

 

  
 

החלטה מס' 23050107/1 
 

    

ועדת מפ"ק קיבלה את הערת גורמי המקצוע לפיהם התקציב המדובר הינו גם עבור שינויים/עדכונים  
שמתרחשים במהלך ביצוע הכשרות חקלאיות ודרכים ביטחוניות בפרויקטים שמתבצעים ע"י קק"ל  

ולא רק עבור פרויקטים חדשים.  הבהרה זו תובא גם לוועדת הכספים ולדירקטוריון. 
 

 

    
  

 
הצבעה: 

אושר פה אחד 
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קולות קוראים – הבהרות/תיקון תנאי סף   .8
  

עיקרי הדיון: 
 

 
  

  

 

איילה אסרף: מפרטת על מימון ביצוע פרויקטים פיזיים בישיבות הסדר. במסגרת החלטת קק"ל  
להעמיד תקציב למימון ביצוע פרויקטים פיזיים בישיבות ההסדר, מבירור שנערך עולה כי ישנן ישיבות  

הסדר שאינן נמצאות תחת ארגון הגג. מתבקשת בזאת דיווח לוועדת הדירקטוריון של מפ"ק כי  
הפרויקט יקודם באמצעות קול קורא אשר יפורסם ע"י ארגון הגג המתכלל בתוכו את כלל ישיבות  

ההסדר לרבות ישיבות הסדר אשר אינן תחת ארגון גג כיום או בדרך אחרת עפ"י הוועדה 
הדירקטוריונית של מפ"ק .  

מיכל סיבל דראל: מה הכוונה בישיבות הסדר ?  
בוריס חנחיס: יש ישיבות חרדיות שהן לא תחת ארגון גג.  

כפיר סוויסה: הצבענו על הנושא כמה פעמים, רק הפעם אנו מביאים תיקון לגבי הישיבות שגם ישיבות  
שהם לא תחת ארגון הגג יוכלו לגשת לקולות קוראים.  

אייל ביבי: משיב לשאלתה של מיכל, איגוד ישיבות ההסדר מגדיר את ישיבות ההסדר. ישיבת הסדר  
היא ישיבה משלבת לימודים תורניים ושילוב בצה"ל במסגרת דתית .  

מיכל סיבל דראל: ואם באמת ישיבת הסדר חילונית כמו שמנסים להתאים עכשיו?  
ירון אוחיון: יש קריטריונים מאד ברורים לארגון הגג ואני נצמד אליהם .  

מיכל סיבל דראל: כי במכינות הקדם צבאיות לא אמרנו שאנחנו מרחיבים את זה למכינות שהן לא  
בארגון של המכינות הקדם צבאיות.  

אייל אוסטרינסקי: במשרד הביטחון האגף למפעלים חברתיים מגדיר 77 ישיבות הסדר, זו רשימה  
סגורה. חלקן, הוא כותב כאן, רוב הישיבות חברות באיגוד ישיבות ההסדר, זאת אומרת שלא כל  

הישיבות וזה בסדר גמור. צריך לפנות לאגף הבטחוני חברתי, לקבל את הרשימה הסדורה ובזה נגמר  
הסיפור.  

אייל ביבי: אז אפשר לסייג את זה שזה ישיבות שמוכרות ע"י משרד הביטחון ?  
אייל אוסטרינסקי: ישיבה לא יכולה להיות ישיבת הסדר אם היא לא מוכרת ע"י אגף בטחוני חברתי  

משרד הביטחון. אין ישיבות הסדר אחרות, מסלול ההסדר חייב להיות במסגרת משרד הביטחון, ארגון  
הגג לא כולל את כל ישיבות ההסדר, זה בסדר .  

מיכל סיבל דראל: אבל ההחלטה שלכם לא מדברת משרד הביטחון, זה מה שאני שואלת. השאלה אם  
אפשר להוסיף שהן מוכרות ע"י משרד הביטחון או עפ"י רשימה של משרד הביטחון.  

אייל ביבי: הן נקבעות ע"י המדינה.  
שמואל ליטוב: עניין של משרד הביטחון זה רק לענייני תמיכה, לא לענייני הגדרה. יש מכינות קדם  

צבאיות שלא נתמכות ע"י משרד הביטחון אבל המכינות עדיין קיימות תחת ארגון גג.  
אייל ביבי: אבל הן כן נתמכות ע"י המשרד .  

אייל ביבי: הקול הקורא מתבצע יחד עם ארגון הגג שהוא מכיר ויועד בדיוק מי מישיבות ההסדר, גם  
אלה שחברות בו. אגב, הוא הביא לנו רשימה של ישיבות שאינן חברות בו. הוא זה שיהיה האינפוט  

המקצועי לדבר הזה ולכן אנחנו יכולים להגיד לך בוודאות שזה מה שיהיה. אנחנו לא עושים את זה  
אפילו בעצמנו בגלל הנושא הזה שדורש איזושהי מומחיות. תנוח דעתך שזה לא יגיע לישיבות שכנראה  

לא משרתות בצה"ל .  
שמואל ליטוב: זה ההסדר עצמו, השירות הצבאי .  

חיים מנחם: תבין, כל הפלפול הזה, שמא חס וחלילה איזושהי ישיבה שאולי רשמה את עצמה או לא  
רשמה שלומדים תורה והם לא התגייסו לצה"ל ולא יקבלו. מדובר פה על ישיבת הסדר עם צה"ל והכל  

בסדר-  
מיכל סיבל דראל: אתה לא מסכים איתי שזה לא צריך להיות אז למה אתה מתווכח איתי?  

חיים מנחם: תביני את המשמעות, את הדבקות בקודש-  
שמואל ליטוב: אני רק רציתי לשאול את היועמ"ש כדי להבין כי זה עושה לי השלכות לחינוך, אם יש לי  

מצב שבו מתברר שארגון הוא לא ארגון גג, האם הוא יכול להיות שותף לקול קורא גם כאלה שלא  
נמצאים אצלו והוא יכול להוציא את הקול הקורא מבחינה משפטית ?  

כפיר סוויסה: אם נעשה תיקון כמו שאנחנו עושים עכשיו.  
אייל ביבי: התשובה היא כן, זה אפשרי וכמובן צריך לבדוק את הקריטריונים שנקבעו ע"י ארגון הגג  

ולראות שהם מתאימים .  
שמואל ליטוב: מצוין, בסדר גמור. הוא ארגון גג כי הוא מייצג את רובן, זה מה שאני מבין.  

אייל ביבי: נכון, אבל זה צריך להיות בתיאום עם הדברים המקצועיים .  
איילה אסרף:  ממציגה את נושא שלב ב', קול קורא  2022 להשתתפות ומימון פיתוח שצ"פים ברשויות  
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בנגב, בגליל ובפריפריה החברתית.   
כפיר סוויסה: הצעת המחליטים: א. ישיבות הסדר: ועדת מפ"ק מאשרת את קידום הפרויקט  

באמצאות קול קורא אשר יפורסם ע"י ארגון הגג המתכלל בתוכו את כלל ישיבות ההסדר, לרבות  
ישיבות ההסדר אשר אינן תחת ארגון הגג כיום. יובע לאישור ועדת הכספים והדירקטוריון. ב. מימון  

פרויקטים בשצ"פ: שינוי תנאי סף כפי שיוחלט במהלך הדיון.  
אייל ביבי: מה עם תנאי הסף?  

איילה אסרף: פה מה שביקשתם, האם להותיר את הדרישה בסעיף 2 לעיל כתנאי סף או לחלופין- זה  
בלי יובא לוועדת כספים ודירקטוריון, צריך להוריד את זה.  

אייל ביבי: צריכים לקיים דיון האם להפוך את התנאי הזה שהוא תנאי סף או להפוך אותו לקריטריון,  
זה נושא נוסף.   

איילה אסרף: לגבי מימון פרויקטים בשצ"פ אתם צריכים להחליט האם אתם משאירים את סעיף 2  
כתנאי סף-  

כפיר סוויסה: מה זה סעיף 2. .  
ירון אוחיון: בוא נקרא לילד בשמו, השצ"פים האלה הם בכל מדינת ישראל, בפריפריה ויש מקומות  

שתנאי הסף האלה מחמירים איתם באופן קיצוני. אנחנו חושבים כדרג מקצועי שהדבר הזה צריך  
להיות כקריטריון ולא בתנאי הסף ואז אני עושה שוויוניות.  

אביתר יצחק הלוי: זו ההמלצה המשפטית .  
  

 

איילה אסרף: מפרטת על מימון ביצוע פרויקטים פיזיים בישיבות הסדר. במסגרת החלטת קק"ל  
להעמיד תקציב למימון ביצוע פרויקטים פיזיים בישיבות ההסדר, מבירור שנערך עולה כי ישנן ישיבות  

הסדר שאינן נמצאות תחת ארגון הגג. מתבקשת בזאת דיווח לוועדת הדירקטוריון של מפ"ק כי  
הפרויקט יקודם באמצעות קול קורא אשר יפורסם ע"י ארגון הגג המתכלל בתוכו את כלל ישיבות  

ההסדר לרבות ישיבות הסדר אשר אינן תחת ארגון גג כיום או בדרך אחרת עפ"י הוועדה 
הדירקטוריונית של מפ"ק .  

מיכל סיבל דראל: מה הכוונה בישיבות הסדר ?  
בוריס חנחיס: יש ישיבות חרדיות שהן לא תחת ארגון גג.  

כפיר סוויסה: הצבענו על הנושא כמה פעמים, רק הפעם אנו מביאים תיקון לגבי הישיבות שגם ישיבות  
שהם לא תחת ארגון הגג יוכלו לגשת לקולות קוראים.  

אייל ביבי: משיב לשאלתה של מיכל, איגוד ישיבות ההסדר מגדיר את ישיבות ההסדר. ישיבת הסדר  
היא ישיבה משלבת לימודים תורניים ושילוב בצה"ל במסגרת דתית .  

מיכל סיבל דראל: ואם באמת ישיבת הסדר חילונית כמו שמנסים להתאים עכשיו?  
ירון אוחיון: יש קריטריונים מאד ברורים לארגון הגג ואני נצמד אליהם .  

מיכל סיבל דראל: כי במכינות הקדם צבאיות לא אמרנו שאנחנו מרחיבים את זה למכינות שהן לא  
בארגון של המכינות הקדם צבאיות.  

אייל אוסטרינסקי: במשרד הביטחון האגף למפעלים חברתיים מגדיר 77 ישיבות הסדר, זו רשימה  
סגורה. חלקן, הוא כותב כאן, רוב הישיבות חברות באיגוד ישיבות ההסדר, זאת אומרת שלא כל  

הישיבות וזה בסדר גמור. צריך לפנות לאגף הבטחוני חברתי, לקבל את הרשימה הסדורה ובזה נגמר  
הסיפור.  

אייל ביבי: אז אפשר לסייג את זה שזה ישיבות שמוכרות ע"י משרד הביטחון ?  
אייל אוסטרינסקי: ישיבה לא יכולה להיות ישיבת הסדר אם היא לא מוכרת ע"י אגף בטחוני חברתי  

משרד הביטחון. אין ישיבות הסדר אחרות, מסלול ההסדר חייב להיות במסגרת משרד הביטחון, ארגון  
הגג לא כולל את כל ישיבות ההסדר, זה בסדר .  

מיכל סיבל דראל: אבל ההחלטה שלכם לא מדברת משרד הביטחון, זה מה שאני שואלת. השאלה אם  
אפשר להוסיף שהן מוכרות ע"י משרד הביטחון או עפ"י רשימה של משרד הביטחון.  

אייל ביבי: הן נקבעות ע"י המדינה.  
שמואל ליטוב: עניין של משרד הביטחון זה רק לענייני תמיכה, לא לענייני הגדרה. יש מכינות קדם  

צבאיות שלא נתמכות ע"י משרד הביטחון אבל המכינות עדיין קיימות תחת ארגון גג.  
אייל ביבי: אבל הן כן נתמכות ע"י המשרד .  

אייל ביבי: הקול הקורא מתבצע יחד עם ארגון הגג שהוא מכיר ויועד בדיוק מי מישיבות ההסדר, גם  
אלה שחברות בו. אגב, הוא הביא לנו רשימה של ישיבות שאינן חברות בו. הוא זה שיהיה האינפוט  

המקצועי לדבר הזה ולכן אנחנו יכולים להגיד לך בוודאות שזה מה שיהיה. אנחנו לא עושים את זה  
אפילו בעצמנו בגלל הנושא הזה שדורש איזושהי מומחיות. תנוח דעתך שזה לא יגיע לישיבות שכנראה  
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לא משרתות בצה"ל .  
שמואל ליטוב: זה ההסדר עצמו, השירות הצבאי .  

חיים מנחם: תבין, כל הפלפול הזה, שמא חס וחלילה איזושהי ישיבה שאולי רשמה את עצמה או לא  
רשמה שלומדים תורה והם לא התגייסו לצה"ל ולא יקבלו. מדובר פה על ישיבת הסדר עם צה"ל והכל  

בסדר-  
מיכל סיבל דראל: אתה לא מסכים איתי שזה לא צריך להיות אז למה אתה מתווכח איתי?  

חיים מנחם: תביני את המשמעות, את הדבקות בקודש-  
שמואל ליטוב: אני רק רציתי לשאול את היועמ"ש כדי להבין כי זה עושה לי השלכות לחינוך, אם יש לי  

מצב שבו מתברר שארגון הוא לא ארגון גג, האם הוא יכול להיות שותף לקול קורא גם כאלה שלא  
נמצאים אצלו והוא יכול להוציא את הקול הקורא מבחינה משפטית ?  

כפיר סוויסה: אם נעשה תיקון כמו שאנחנו עושים עכשיו.  
אייל ביבי: התשובה היא כן, זה אפשרי וכמובן צריך לבדוק את הקריטריונים שנקבעו ע"י ארגון הגג  

ולראות שהם מתאימים .  
שמואל ליטוב: מצוין, בסדר גמור. הוא ארגון גג כי הוא מייצג את רובן, זה מה שאני מבין.  

אייל ביבי: נכון, אבל זה צריך להיות בתיאום עם הדברים המקצועיים .  
איילה אסרף:  ממציגה את נושא שלב ב', קול קורא  2022 להשתתפות ומימון פיתוח שצ"פים ברשויות  

בנגב, בגליל ובפריפריה החברתית.   
כפיר סוויסה: הצעת המחליטים: א. ישיבות הסדר: ועדת מפ"ק מאשרת את קידום הפרויקט  

באמצאות קול קורא אשר יפורסם ע"י ארגון הגג המתכלל בתוכו את כלל ישיבות ההסדר, לרבות  
ישיבות ההסדר אשר אינן תחת ארגון הגג כיום. יובע לאישור ועדת הכספים והדירקטוריון. ב. מימון  

פרויקטים בשצ"פ: שינוי תנאי סף כפי שיוחלט במהלך הדיון.  
אייל ביבי: מה עם תנאי הסף?  

איילה אסרף: פה מה שביקשתם, האם להותיר את הדרישה בסעיף 2 לעיל כתנאי סף או לחלופין- זה  
בלי יובא לוועדת כספים ודירקטוריון, צריך להוריד את זה.  

אייל ביבי: צריכים לקיים דיון האם להפוך את התנאי הזה שהוא תנאי סף או להפוך אותו לקריטריון,  
זה נושא נוסף.   

איילה אסרף: לגבי מימון פרויקטים בשצ"פ אתם צריכים להחליט האם אתם משאירים את סעיף 2  
כתנאי סף-  

כפיר סוויסה: מה זה סעיף 2. .  
ירון אוחיון: בוא נקרא לילד בשמו, השצ"פים האלה הם בכל מדינת ישראל, בפריפריה ויש מקומות  

שתנאי הסף האלה מחמירים איתם באופן קיצוני. אנחנו חושבים כדרג מקצועי שהדבר הזה צריך  
להיות כקריטריון ולא בתנאי הסף ואז אני עושה שוויוניות.  

אביתר יצחק הלוי: זו ההמלצה המשפטית .  
  
  

 

החלטה מס' 23050113/1 
 

    

א. ישיבות הסדר: ועדת מפ"ק מאשרת את קידום הפרויקט באמצעות קול קורא אשר יפורסם על ידי  
ארגון הגג המתכלל בתוכו את כלל ישיבות ההסדר, לרבות ישיבות ההסדר אשר אינן תחת ארגון הגג  

כיום. 
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מימון פרויקטים בשצ"פ: הוועדה מאמצת את המלצת הלשכה המשפטית כך ש"אחוז העולים" יחושב  
כקריטריון ולא כתנאי סף . 
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תב"ר 22 – הנצחות – הסטה תקציבית ממוזיאון בית הגדודים למוזיאון העפלה וחיל הים   .9
  

עיקרי הדיון: 
 

  
  

 

איילה אסרף: תב"ר 2022  אושר ע"י הדירקטוריון, פרויקטים במסגרת הנצחות והוקרות צה"ל.  
במסגרת זו אושר תקציב של 500 אלש"ח לפרויקט מוזיאון הגדודים. בישיבות שהתקיימו בוועדה  

משותפת של קק"ל ומשרד הביטחון במהלך השנה, התברר כי הפרויקט יהזה לא בשל לביצוע. בהתאם  
לזאת, משרד הביטחון המליץ לקק"ל על פרויקט שדרוג ושיפץ במוזאון העפלה בחיל הים בחיפה שהוא  

מוכן לביצוע. אנחנו מבקשים לאשר להסיט את ה- 500 אלש"ח לשדרוג ושיפוץ במוזיאון העפלה וכן  
הים בחיפה.  

 

איילה אסרף: תב"ר 2022  אושר ע"י הדירקטוריון, פרויקטים במסגרת הנצחות והוקרות צה"ל.  
במסגרת זו אושר תקציב של 500 אלש"ח לפרויקט מוזיאון הגדודים. בישיבות שהתקיימו בוועדה  

משותפת של קק"ל ומשרד הביטחון במהלך השנה, התברר כי הפרויקט יהזה לא בשל לביצוע. בהתאם  
לזאת, משרד הביטחון המליץ לקק"ל על פרויקט שדרוג ושיפץ במוזאון העפלה בחיל הים בחיפה שהוא  

מוכן לביצוע. אנחנו מבקשים לאשר להסיט את ה- 500 אלש"ח לשדרוג ושיפוץ במוזיאון העפלה וכן  
הים בחיפה.  

 

החלטה מס' 23050109/1 
 

    

ועדת מפ"ק מאשרת את הבקשה להסטה תקציבית עפ"י המלצת הדרג המקצועי בהתאם למפורט  
בנימוקי הבקשה לעיל וממליצה לוועדת הכספים ולדירקטוריון לאשר את הבקשה. הבקשה להסטה  

תובא לאישור ועדת הכספים והדירקטוריון . 
 

 

    
  

 
הצבעה: 

אושר פה אחד 
 

   

 

 

 

 

 
  

   

רשות מרעה – בקשה להעברת יתרת תקציב שוטף משנת 2022 לשנת 2023   .10
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עיקרי הדיון: 
 

  
  

 

איילה אסרף: יחידת המרעה של הקק"ל של מפ"ק מנהלת את תקציב רשות המרעה שהוא בשת"פ בין  
משרדי ממשלה וגופים מנהלי קרקע שמטרתם לשמור על השטחים הפתוחים כעתודות הקרקע של  
המדינה באמצאות ממשק ראיתי בבעלי חיים. במסגרת הזאת קק"ל תקצבה 1.7 מלש"ח ובמשרד  

החקלאות נדרש לתקצב את אותו סכם. על מנת ליישם ולשיתוף פעולה, משרד החקלאות לא חתם  
איתנו על ההסכם ובהתאם לזאת התקציב של קק"ל לא יצא לביצוע. אנחנו מבקשים מתוך התקציב  
הזה להסיט 500 אלש"ח להשבחת שטחי מרעה לטובת פעולות גידור ורשתות השקיה עבור קווי מים  

שאנחנו התחלנו לתכנן לביצוע שלהם. בסה"כ הבקשה שלנו היא להעביר מהתקציב של 2022 ל- 2023  
עוד 500 אלש"ח.  

 

איילה אסרף: יחידת המרעה של הקק"ל של מפ"ק מנהלת את תקציב רשות המרעה שהוא בשת"פ בין  
משרדי ממשלה וגופים מנהלי קרקע שמטרתם לשמור על השטחים הפתוחים כעתודות הקרקע של  
המדינה באמצאות ממשק ראיתי בבעלי חיים. במסגרת הזאת קק"ל תקצבה 1.7 מלש"ח ובמשרד  

החקלאות נדרש לתקצב את אותו סכם. על מנת ליישם ולשיתוף פעולה, משרד החקלאות לא חתם  
איתנו על ההסכם ובהתאם לזאת התקציב של קק"ל לא יצא לביצוע. אנחנו מבקשים מתוך התקציב  
הזה להסיט 500 אלש"ח להשבחת שטחי מרעה לטובת פעולות גידור ורשתות השקיה עבור קווי מים  

שאנחנו התחלנו לתכנן לביצוע שלהם. בסה"כ הבקשה שלנו היא להעביר מהתקציב של 2022 ל- 2023  
עוד 500 אלש"ח.  

 

החלטה מס' 23050110/1 
 

    

ועדת מפ"ק מאשרת את הבקשה להעברת יתרת תקציב שוטף ע"ס 500,000 מיתרת תקציב שוטף 2022  
לתקציב 2023, עפ"י המלצת הדרג המקצועי בהתאם למפורט בנימוקי הבקשה לעיל,  וממליצה לוועדת  

הכספים ולדירקטוריון לאשר את הבקשה . 
 

 

    
  

 
הצבעה: 

אושר פה אחד 
 

   

 

 

 

 

 
  

   

עיר אובות סוגייה מדיניות בנושא מתיישבים בעיר אובות להחלטה ע"י ועדת דירקטוריון   .11
  

עיקרי הדיון: 
 

 
  

  

 

בוריס: עיר אובות, תשתיות בשכונה זמנית, אושר ע"י הדירקטוריון ועפ"י ההחלטה היינו צריכים  
לפנות באמצעות היועמ"ש ולבחון את הסוגייה של התושבים. קיבלנו את חוות הדעת ממנהל מרחב  

דרום לחטיבה להתיישבות ומראש המועצה, בהתייחס לקבוצת הראל שאמורה להיקלט בשכונה זמנית.  
אמיר ביידה בהמשך לקבלת המכתב מהחטיבה הציע חוות דעת משפטית וכרגע אנחנו מעבירים את זה  

לוועדת דירקטוריון לקבל החלטה בנושא המדיניות .  
מיכל סיבל דראל: מבחינת מדיניות?  

ירון אוחיון: אני רוצה לתקן, לא מבחינת מדיניות. אני אזכיר את הדיון הקודם, דיברנו על עיר אובות  
והייתה איזו שמועה שזו כת, הרי משם התחיל הדיון. אני שם רגע את הכת בצד, מה שניסה להסביר  

בוריס, את כל ההשתלשלות של ראש המועצה וחטיבת התיישבות, אנשים כשרים לצורך העניין להיות  
בעיר אובות שזה ישוב קהילתי חדש, זה לשאלה שנשאלנו לפני חודשיים. אין מניעה משפטית, אין  

מניעה ברמה המקצועית. הבטחנו לכם שנחזור חזרה לכאן אבל אין קשר למדיניות, זה נושא נקודתי .  
  

כפיר סוויסה: אני רוצה להגיד בקצרה שבאותו דיון עלתה טענה שיתכן ומדובר בכת. אנחנו בזמנו  
אישורנו את הסעיף בכפוף לכך שנערוך שיחה עם המרכז לנפגעי כתות. נערכה שיחה גם אני הייתי,  

רונית, אביתר, יעקב בכר, הדבר היחיד שמציק לי וגם בכר כתב את זה במייל אם אני זוכר נכון, שאנחנו  
רוצים לתמוך בעיר אובות אבל אם ה- 400 משפחות הראשונות שיגיעו יהיו כת אז משפחות אחרות כבר  
לא יגיעו, זה היה החשש. אחרי השיחה עם המרכז לנפגעי כתות, רונית, המסקנות היו שזו כת לכל עניין  

ודבר נכון?  
רונית בויטנר: כן .  
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מזכירות החברה  
  

   

   

  

כפיר סויסה, יו"ר הוועד ה 
   

 

 
 

  
 

17 עמוד 
  

 

 

כפיר סוויסה: אח"כ הגיע מידע שזה בסדר וראש המועצה רוצה את זה וכולי .  
מיכל סיבל דראל: שינו את השם בשביל להסוות את זה, פעם קראו לזה בני אור והיום הם קוראים  

לעצמם גרעין האל. אנחנו מדברים על המרכז לנפגעי כתות, זה גוף סופר רציני שמוכר ע"י משרד  
הרווחה, משרדי ממשלה עובדים איתו, פנו אליו נפגעים של הכת הזו, זו ממש סכנה.  

רונית בויטנר: גם נפגעים של הכת וגם משפחות של אנשים שנמצאים שם וזה נשמע ממש לא טוב. על  
פניו זה לא נשמע משהו שאנחנו רוצים שקק"ל תתמוך בו.  

כפיר סוויסה: אני אגיד שהחטיבה להתיישבות כן פועלת שם.  
ירון אוחיון: אגב, קק"ל לא תומכת באנשים, קק"ל בסוף תומכת בישוב החדש. הישוב הזמני, זה כמו  
שעשיתי במיטל כישוב זמני, גם שם לא בדקתי מי האנשים שנכנסו לקרוואן, זה לא מעניין אותי. אני  

מתעסק בתשתיות, כשאני בונה תשתיות לשלב הראשון אני בונה לשלב ארוך. את מעלה על דעתך  
שישוב של 400 משפחות יהיה כולו כת ?  

רונית בויטנר: לא ירון אבל אם מגיעות אליך ידיעות מסוימות, אתה לא יכול להתעלם מהן.  
שמואל ליטוב: יש ועדת קליטה, זה לא שהם בונים ישוב עבור קבוצה .  

מיכל סיבל דראל: אם הגרעין המייסד יהיה הכת הם אח"כ לא יקלטו אנשים שלא שייכים לכת, או  
שלא ירצו לבוא גם .  

ירון אוחיון: משיב למיכל, כאחד שהיה יו"ר ועדת קליטה במועצה שהיית מנכ"ל בה, זה לא קשור  
לישוב ולא לאנשים. מי שקובע את הקליטה זו המוא"ז הרלוונטית, ראש המועצה, בכל המועצות, זה  

נוהל חדש שנכנס לפני מספר שנים-  
מיכל סיבל דראל: אף אחד לא ירצה לבוא .  

שמואל ליטוב: אני רק אתן לך מידע, הם לא יכולים ואגיד לך למה. ברגע שנערכת ועדת קליטה בישוב,  
לכל ישוב בארץ שמעורבת בו החטיבה להתיישבות, המועצה והחטיבה להתיישבות מאשרים לפי  

קריטריונים את האנשים שעולים לקרקע, הם לא מאשרים אותם כקבוצה אלא כמשפחה.  
בוריס: המועצה זה מהחטיבה, ראש המועצה מכותב שם, הוא לא שלח מכתב .  

מיכל סיבל דראל: ראש המועצה רוצה שאתם תהיו קק"ל.  
שמואל ליטוב: המועצה שותפה לחטיבה, זה רק בשטח המוניציפלי של המועצה, לא חבל, אין מניעה  

לאף אחד להגיש בקשה לקרקע, להצרף כאדם חיצוני, אני לא חושב שהישוב הזה יפורסם עם תקנון של 
כת.  

ירון אוחיון: לא רק זה, משרד השיכון מכיר אותו, מתכלל אותו, מממן אותו .  
מיכל סיבל דראל: אנחנו לא סוברנים על המוא"ז אבל אנחנו כן סוברנים על הכסף שקק"ל מקצה .  

ירון אוחיון: תחליטו .  
כפיר סוויסה: אני מחזיק כאן את המכתב של החטיבה להתיישבות והם מעידים שהם מקדמים ביחד  

עם משרד השיכון והמוא"ז את הקמת הישוב. מפריע לי שהם כותבים למטה שהגרעין הוא רק חלק  
מהתכנון העתידי, השאלה מי יבוא אחריו? אני מתקשה לקבל החלטה, אני מצד אחד לא רוצה לתמוך  

בכת, מצד שני, אני חושש שלא נעשה פה עוול למועצה עצמה.  
ירון אוחיון: יש לי רעיון יצירתי, אנחנו הולכים להקים מחסנית, לא ישוב בכלל, זה ישוב זמני.  

המחסנית הזאת זה לקראת הישוב החדש. בואו נאשר את התשתיות לישוב הזמני בלבד, כשיגיע הישוב  
החדש ותבוא הבקשה יהיה לנו מספיק זמן לבחון מה קרה בישוב הזמני ואיך הוא משפיע על הישוב  

החדש אם בכלל הוא מש פיע. ביננו, זו טיפה בים 6 מלש"ח מתוך כמעט 18 מלש"ח.  
כפיר סוויסה: שוב, אנחנו נבקש חוות דעת מ- 3 גורמים: משרד השיכון, החטיבה להתיישבות ומוא"ז  

ערבה תיכונה בדגש על השיחה שהייתה לנו. שיקבלו החלטה ואם הם יכולים להוכיח, שזו הקבוצה  
הראשונה אבל יש עוד אלפי משפחות שיוכלו להוכיח. אני לא חושב שאם ה- 400 הראשונים יהיו כת וגם  

יהיו האחרונים ואז הכוונה שלנו לעזור למועצה, אנחנו נעשה איתה עוול כי יישארו שם רק 400  
תושבים. נדחה את זה וזאת ההמלצה, להביא חוות דעת מ- 3 הגופי האלה .  

ירון אוחיון: בגלל שהסיטואציה פה בלו"ז, אני מייצג א אנשי המקצוע ולא את המדיניות, היא תוקעת  
את כל מה שהיא תוקעת. לא קורה שם כלום כרגע בגללנו. השאלה אם הם יכולים להביא לוועדת מפ"ק  

בעוד חודשיים, השאלה אם הם יכולים להביא את כל מה שכפיר אמר כרגע לדירקטוריון ב- 6  
בפברואר. גם אם נגיד תשובה שלילית נחרצת זו תשבה, אנחנו משאירים אותם באוויר וכולם ממתינים  

כי אין את התקציב שם. אם אפשר להגיד להם להכין את כל החומרים ולהביא אותם לוועדת 
דירקטוריון  

מיכל סיבל דראל: חשבתי שהתקציב שלנו הוא טיפה בים.  
ירון אוחיון: אבל הוא התחלתי, אני לא מביא את הקרוואן, אבל אם אני לא שם את התשתית אין  

קרוואן. לכן אמרתי להביא את הכל לדירקטוריון .  
גדי פרל: ירון, תגיד שהנושא הזה מספיק רגיש ואתה מביא את זה לדירקטוריון. הם יביאו את  

החומרים, תדונו והם יקבלו תשובה כזו או כזו, רשמית ומסודרת.  
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אלי כהן: יש פה בקשה להעלות 2 נושאים ולפי הנוהל שהוגדר כאן, נושא חדש שעולה צריך את הסכמת  
כל חברי הוועדה ואלו אינם בנמצא. אתה רוצה לשים אותם על השולחן, תשים אבל הם יכולים להיות - 

ירון אוחיון: אני רוצה להגיד 3 נושים וברשותכם נביא אותם לדירקטוריון כדי שלא נאבד עוד זמן.  
הנושא הראשון זה חיילים בודדים, התקבלה בקשה לפני יומיים מהתק"מ, רצינו לעשות שיפוץ במועצה  

מסוימת, כנראה שזה לא ישים. יש בקשה להעביר את זה למועצה אחרת ובגלל שזה בין מועצות אני  
חייב את האישור שלכם. בגלל שאין פורום אנחנו נדלג על ועדת מפ"ק ונביא את זה-  

מיכל סיבל דראל: איזה עמוד?  
איילה אסרף: מוא"ז שער הנגב מוותרת על הפרויקט להעביר אותו למוא"ז שדות נגב בקיבוץ סעד .  

ירון אוחיון: אנחנו נביא את זה ברשותם, נעקוף את ישיבת מפ"ק. בנושא השני שאנחנו צריכים לקבל  
החלטה-  

מיכל סיבל דראל: אפשר להצביע על זה.  
ירון אוחיון:. התקבלה החלטה בוועדה הבין משרדית של משרד הביטחון וקק"ל לטפל באנדרטאות  

לפני שנתיים. שתי האנדרטאות שנשארו הן חטיבה  55 ושתיהן נמצאות בירושלים. שתי החטיבות האלה 
קיבלו וארגנו תקציב משלהם לטפל באנדרטאות שקימות כבר וצריכות לעבוד שדרוג. הם סיימו את  

התכנון ובגלל הרגישות אמרנו להם שהם לא נכנסים לעבודה עד שנקבל אישור מקק"ל ומשד הביטחון.  
הם סיימו את התכנון לפני שבוע, נכנסו על דעת עצמם, הוצאתי אותם אחרי דקה מהעבודה. האמת  
שאף פעם לא קיבלתי נייר בכתב להפסיק להם את העבודה, כמו שלא קיבלתי נייר מכתב למקומות  

אחרים. מבחינתי זה ירושלים. זה שטח מוניציפלי של העיריה, היה שם סיור עם מהנדס העיר, עם  
אדריכל העיר בצורה מסודרת. בגלל הרגישות, כמו שבנטיעות חקלאיות ביקשתם שנבוא עם מפה  

מסודרת, אז צריך לקבל החלטה האם אנחנו מאשרים את החודש שחתמתי, אם אני מבטל את החוזה.  
בגלל שאין פורום, אני מע לה את הנושא שאנחנו חייבים להעלות אותו לדירקטוריון ב- 6 לפברואר. זה  

הנושא שנכניס לסדר היום ותגידו לי מה תגידו .  
מיכל סיבל דראל: לא, עם הדירקטוריון לא נוכל לדון בזה כמו שצריך. ככל שמדובר בפרויקט, זה לא  

שדרוג של האנדרטה. מדובר על להפוך את האנדרטה החשובה שנבנתה שם לאמפיתיאטרון שישרת -
אשמח להיות שם ולכן אני חושבת שצריך להיות על זה דיון בוועדת מפ"ק כמו שצריך ולא להעלות את  

זה לדירקטוריון איפה שזה יבלע בתוך הנושאים. מכוון שזה לא נושא בסדר היום ואנחנו לא יכולים  
לדון בזה, אני מבקשת שנעביר את זה לישיבה הבאה .  

כפיר סוויסה: טכנית אנחנו לא יכולים להעלות את זה להצבעה.  
אביתר יצחק הלוי: מבקש שכל הנושאים האלה יובאו לעיון הלשכה המשפטית כדי שנבחן את הדברים  

כמו שצריך.  
  

 

  
 

החלטה מס' 23050111/1 
 

    

הוועדה מנחה את גורמי המקצוע לקבל את התייחסות משרד השיכון, החטיבה להתיישבות והמועצה  
האזורית ערבה תיכונה, לאחר שהודיעו להם כי הובא לידיעת קק"ל שייתכן ומדובר בכת, תוך דגש על  

השיחה שקיימו חברי הוועדה עם המרכז לנפגעי כתות. הנושא יובא להחלטת הדירקטוריון. 
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שונות   .12
  

עיקרי הדיון: 
 

 
  

  

 

כפיר סוויסה: מציין כי רצה להעביר החלטה שיערות קק"ל ניתן עדיפות למועצות של נוער בסיכוי. אגב,  
אני הייתי בסיור. לתת להם לפתוח בתי קפה חברתיים או להעסיק אותם בסלילת כבישים וכולי  

שכמובן יהיה בכפוף למדיניות שתבע ע"ח צוות מקצועי וכולי. מכוון שאנחנו לא מצביעים על זה עכשיו,  
אני מבקש להנחות את מי שצריך לעשות דיון בנושא ולראות מה כן אפשר. אפשר לבחון ולראות מה  

לעשות איתם.  
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שמואל ליטוב: טוען כי העביר בקשה להחליט מדיניות בנושא הזה וטען בפני כי הנושא בתהליך  
ושנכניס את זה בשונות ותנחה את הדרג המקצועי לאיזשהו פרק זמן קצר כדי שהם יכינו קודם כל את  

התשתית המקצועית ואת ההמלצות שלהם. על בסיס זה יתקיים דיון, כמובן שאנחנו גם היו"ר אתה  
מינית את הצוות המקצועי למפ"ק חינוך. אשמח אם תקצוב מועדים כדי שיהיה אפשר לנהל את זה .  

  
כפיר סוויסה: הוועדה מנחה על ביצוע עבודת מטה בנושא שילובם של נוער בסיכוי ביערות קק"ל  

בראשות המנכ"ל ובהשתתפות גורמי מקצוע רלוונטים שתוגש לוועדה תוך 30 ימים.     

 
  

   
       

  

    

כותב/ת הפרוטוקול: יעל ותקין 
    

 

   

 


